



Diplomats Meet Canada's Parliamentary Leaders

Wednesday February 26, 2020

Presented by the Carleton Initiative for Parliamentary
and Diplomatic Engagement
in association with the Embassy of France



Agenda

5:00 Registration

5:30 Remarks

Kareen Rispal,
Ambassador of France to Canada

Maureen Boyd,
Director, Carleton Initiative for Parliamentary and
Diplomatic Engagement

The Honourable Anthony Rota,
Speaker of the House of Commons

Yaprak Baltacioğlu,
Chancellor of Carleton University

7:00 Reception concludes

Canada and France

Canada and France are two key partners who draw on their many historical and cultural bonds to work closely on a large number of global issues. This partnership is expressed through concerted efforts focusing on international security, climate change, cultural diversity, and matters related to governance, reconstruction, and support for development.

The French Embassy

A prime example of 1930s Art Deco, built primarily of materials from Quebec and France (Bourgogne and St. Quentin), the French Embassy, whose first stone was laid in 1936, was inaugurated a months before the beginning of WWII. Full of symbols highlighting the unique relation between France and Canada, architectural highlights inside include a replica of the Vimy Memorial, tapestries, bronze doors, the Birch Room, decorations by André Bizette-Lindet, a mural by Alfred Courmes, and historical wall engravings.

Facebook: www.facebook.com/ambassadefrancecanada
Twitter: @franceaucanada

The Carleton Initiative for Parliamentary and Diplomatic Engagement:

The Carleton Initiative for Parliamentary and Diplomatic Engagement was established in 2011 to provide welcome orientation to newly elected MPs and to newly arrived diplomats and to provide ongoing policy orientation to both communities. Since then, the Carleton Initiative has organized more than 35 events, many jointly co-sponsored by government and opposition MPs, on topics including cybersecurity, trade, energy, defence, foreign affairs, the north, water, housing and more. To date, more than 250 Members of Parliament as well as Senators, staffers and more than 100 Ambassadors, High Commissioners and other diplomats representing 70 countries have attended one or more events. The list of events and photos can be seen at www.carleton.ca/parldiplo For further information, contact the Director, Maureen Boyd, at maureen.boyd@carleton.ca or (613) 863-1952.

The Carleton Initiative for Parliamentary and Diplomatic Engagement recognizes and thanks our sponsors:





Rencontre des diplomates et des leaders du Parlement

Le mercredi 26 février 2020

Présentée par le programme de participation parlementaire
et diplomatique de l'Université Carleton
en collaboration avec l'Ambassade de France.



Ordre du jour

17h00 Accueil

17h30 Allocutions

Mme Kareen Rispal,
Ambassadrice de France au Canada

Mme Maureen Boyd,
Directrice du Programme de participation
parlementaire et diplomatique

L'honorable Anthony Rota,
Président de la Chambre des Communes

Mme Yaprak Baltacioğlu,
Chancelière, Université Carleton

19h00 Fin de la réception

Le Canada et la France

Le Canada et la France sont deux partenaires majeurs qui, forts de leurs nombreux liens historiques et culturels, collaborent étroitement sur un grand nombre d'enjeux mondiaux. Ce partenariat se traduit par des efforts conjoints s'agissant de la sécurité internationale, du changement climatique, de la diversité culturelle, ou encore des questions de gouvernance, de reconstruction et d'aide au développement.

L'Ambassade de France

Bel exemple d'art déco des années 1930, cette ambassade dont la première pierre a été posée en 1936, a été construite principalement de matériaux du Québec et de la France (Bourgogne et St-Quentin). L'Ambassade a été inaugurée quelques mois avant le début de la Seconde guerre mondiale. Riche de symboles rappelant la relation unique entre la France et le Canada, ses traits marquants architecturaux comprennent une réplique du monument érigé à Vimy, des tapisseries, des portes de bronze, le salon Bouleau, des décorations par André Bizette-Lindet, une murale par Alfred Courmes et des gravures murales historiques.

Facebook : www.facebook.com/ambassadefrancecanada
Twitter : @franceauCanada

Le Programme de participation parlementaire et diplomatique de l'Université Carleton

Le Programme de participation parlementaire et diplomatique de l'Université Carleton a vu le jour en 2011 afin d'offrir des activités de familiarisation pour les nouveaux élus et diplomates récemment arrivés au pays, et de l'orientation continue en matière de politiques auprès des deux groupes. Depuis sa création, le Programme de l'Université Carleton a organisé plus de 35 événements, dont bon nombre étaient co-commandités par les députés du gouvernement et de l'opposition, sur des sujets d'actualité tels la cybersécurité, le commerce, l'énergie, la défense, le Nord, l'eau, l'hébergement et bien d'autres encore. À ce jour, plus de 250 députés et membres de leur personnel ainsi que plus d'une centaine d'ambassadeurs, hauts commissaires et autres diplomates représentant 70 pays ont participé à une ou plusieurs activités. La liste de ces activités, assortie de photos, est disponible au www.carleton.ca/parldiplo. Pour plus de renseignements, veuillez communiquer avec Maureen Boyd, directrice du Programme, à maureen.boyd@carleton.ca ou au (613) 863-1952.

Le Programme de l'Université Carleton
est reconnaissant du soutien de ses
commanditaires :

